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علی نصیریان، بازیگر پیشکسوت 
سینما گفت: سینما هنری فرهنگساز 
است، از دل جامعه نشأت گرفته و 
تاثیرش هم بر دل جامعه است، 
هنری تمام نشدنی است که هر لحظه 
و هرجا ریشه دوانده و شکوفایی 
بدون شک  نمی شود،  متوقف  آن 
ارزش  سینما  به  نهادن  ارزش 
نهادن بر فرهنگ کشور است. علی 
نصیریان فرارسیدن روز ملی سینما 
اظهارداشت: خوشحالم که باردیگر 
در روز بزرگداشت سینما می توانم در 

مسیر این هنر قدم بردارم، به شخصه 
روز ملی سینما را به تمامی همکاران، 
تماشاگران و مردم تبریک می گویم. 
وی سینما را هنر مردمی خواند و 
افزود: سینما از گذشته تا به امروز 
محبوب مردم بوده است، هنری که 
آنها را با خیال همراه کرده و به نوعی 
داستان هایی را برایشان به تصویر 
می کشد که گاها همچون یک رویا 
پدیدار می شوند، این هنر همیشه 
در بطن جامعه فعال بوده و با گذشت 
زمان هم رشد و نمو یافته است. 

فرهنگساز  را  هنرهفتم  نصیریان 
دانست و تاکیدکرد: به درستی گفته 
شده که اگر فرهنگ یک کشور را 
می خواهید باید به سینمای آن کشور 
نگاه کنید، خوشبختانه سینمای 
کشور در سال های سال فعالیتش 
همیشه بر مدار ترقی بوده است، در 
سطح جهان هم ایران به عنوان یکی از 
قدرت های این هنر شناخته می شود. 
این بازیگر در همین رابطه ادامه داد: 
سینما هنری فرهنگساز است، از 
دل جامعه نشأت گرفته و تاثیرش 
هم بر دل جامعه است، هنری است 
تمام نشدنی که هر لحظه و هر جا 
ریشه دوانده و شکوفایی آن متوقف 
نمی شود، بدون شک ارزش نهادن 
به سینما ارزش نهادن بر فرهنگ 
کشور است. نصیریان با اشاره به لزوم 
حفظ سینماهای قدیمی بیان داشت: 
از نگاه من این سینماها بخشی از 
تاریخ این هنر هستند، باید از آنها 
حمایت شود تا بتوانند به کارشان 
ادامه دهند، این سینماها به نوعی 

موزه های زنده هنرهفتم هستند که 
می توانند نقطه اتصال نسل جدید 
با سینمای معاصر کشور باشند. 
به شخصه احساس می کنم نگهداری 
این سالن ها در آینده می تواند تاریخ 
سینمای کشور را حفظ کند. این 
بازیگر ساخت آثار باکیفیت را وظیفه 
سینماگران دانست و اظهارکرد: از 
نگاه من ما باید خودمان را به روز 
کنیم، فیلمنامه های تازه و جذاب 
نوشته و آثار باکیفیتی را بسازیم، 
زیرا اگر می خواهیم مخاطب سینما 
همچون گذشته به سالن ها بازگردند 
لازم است تا آثاری در خور تماشاگر 
تولید کنیم. نصیریان با تاکید بر لزوم 
حمایت از پیشکسوتان هنر سینما 
خاطرنشان کرد: نکته آخر؛ آن وقتی 
به چنین روز، یعنی روزملی سینما 
نزدیک می شویم که بیش از پیش به 
فکر هنرمندان پیشکسوت این رشته 
باشیم، باید از آنها مراقب کنیم، زیرا 
این هنرمندان برای نسل جوان الگو 

و انگیزه هستند.

»علی مصفا« در 
تدارک ساخت فیلم

  علی نصیریان: 

ساخت آثار باکیفیت وظیفه سینماگران است

تهیه کننده برنامه »ده بیست و دو« گفت: »قرار 
است بهترین جملات طنز مخاطبان با موضوع 
جام جهانی در یک کتاب چاپ شود.« این شبکه 
رادیویی به مناسبت آغاز مسابقات جام جهانی 
فوتبال ۲۰۲۲ قطر، مسابقه طنز ۲۲ کلمه ای 
جام جهانی تحت عنوان »ده بیست و دو« را پخش 
می کند. این ویژه برنامه از ۱۶ خردادماه راهی آنتن 
رادیوصبا شده است. آزاده شاهرخ مهر، تهیه کننده 
این برنامه گفت: این برنامه با محوریت جام جهانی 
۲۰۲۲ در قالب مسابقه طنز ورزشی به استقبال 
جام جهانی می رود. در این برنامه از مخاطبان 
خواسته می شود در طول روز با ۲۲ کلمه با 
جام جهانی شوخی کنند و یک متن طنز با موضوع 
جام جهانی برای سامانه پیامکی »۳۰۰۰۰۱۰۲۲« 
ارسال کنند. در زمان پخش برنامه که هر شب 
ساعت ۲۰ است، این متون طنز به نام فرستنده اثر 
خوانده می شود و در پایان جام جهانی از بهترین 

متن های ارسالی تقدیر خواهد شد. شاهرخ مهر 
درباره سایر بخش های این برنامه افزود: »مسابقه 
پیامکی و تلفنی، حاشیه جام جهانی و شوخی با 
اخبار جام جهانی« از بخش های این برنامه است. 
وی درباره بخش های مختلف این برنامه توضیح 
داد: در این برنامه یک مسابقه با موضوع ورزشی 
داریم که در دونیمه برگزار می شود. نیمه اول 
به صورت پیامکی است که مخاطبان با ارسال 
یک جمله طنز ۲۲ کلمه ای درباره جام جهانی 
در این بخش شرکت می کنند. در نیمه دوم از 
بین کسانی که جملات طنز را ارسال کرده اند، 
۳ نفر برای شرکت در مسابقه تلفنی انتخاب 
می شوند که در این مرحله بخش های متنوعی 
مثل »گزارشگری فوتبال، حدس بزن، یک سوال 
و ۲۲ جواب وسوالاتی درباره یک باشگاه ورزشی« 
برای شرکت کنندگان طراحی شده است. یکی از 
بخش های این مسابقه یک سوال و ۲۲ جواب است 

که شرکت کنندگان باید به یک سوال ۲۲ جواب 
بدهند، مثلا نام ۲۲ تیم ورزشی فوتبال. تهیه کننده 
»ده بیست و دو« در ادامه گفت: در یک بخش 
از این برنامه میثم کریمی با نگاهی طنز اخبار 
جام جهانی را به اطلاع مخاطبان می رساند و با 
خبرها شوخی می کند و در بخشی دیگر محمدرضا 
پشوتن به حاشیه های جام جهانی می پردازد. وی 
افزود: بعداز برگزاری مسابقه در آیتم »وقت اضافه« 
محمدیوسف بیاتی یکی از مشکلات و معضلات 
فوتبال را زیر ذره بین »ده بیست ودو« می برد، در 
این بخش یک طنز تلخ را می شنویم. شاهرخ مهر 
در پایان خبر از چاپ جملات طنز مخاطبان 
درقالب یک کتاب خبر داد و افزود: قرار است 
بعداز برگزاری جام جهانی، بهترین جملات طنز 
ارسالی مخاطبان با موضوع جام جهانی در قالب 
یک کتاب شامل ۱۰۲۲ جمله طنز به چاپ برسد و 
از ارسال کنندگان برترین جملات طنز تقدیر شود.

جملههایطنزشنوندههادربارهجامجهانیکتابمیشود

رهبر جریان صدر عراق با بیان اینکه او و همراهانش به 
شرق و غرب تعلق ندارند، از طرفداران خود خواست که به 
راه اصلاحات و مبارزه با فساد ادامه دهند. به گزارش مهر به 
نقل از السومریه، »مقتدی صدر« رهبر جریان صدر عراق در 
جدیدترین موضع گیری درباره تحولات کشورش طرفداران 
خود را به ادامه راه اصلاحات و مبارزه با فساد فرا خواند. مقتدی 

صدر در صفحه شخصی خود در توئیتر نوشت: به اصلاحات 
ادامه دهید. هر اتفاقی بیفتد، من و همراهانم نه شرقی هستیم 
نه غربی. این توئیت رهبر جریان صدر در حالی است که دادگاه 
عالی فدرال عراق در بیانیه ای اعلام کرد که پس از طرح شکایت 
در این دادگاه برای اعتراض به پذیرش استعفای نمایندگان 
جریان صدر، ۲۸ سپتامبر جاری به عنوان تاریخ برگزاری 

جلسه رسیدگی به این درخواست تعیین شد. گفتنی است، 
نمایندگان جریان صدر به درخواست مقتدی صدر، رهبر این 
جریان استعفای خود را حدود ۲ماه ونیم پیش تقدیم محمد 
الحلبوسی؛ رئیس پارلمان عراق کردند و او نیز با این استعفا 
موافقت کرد. جریان صدر در انتخابات پارلمانی اخیر عراق 
موفق شد با کسب ۷۳ کرسی از اصل ۳۲۹ کرسی پارلمانی در 
صدر قرار گیرد و پس از آن، ائتلاف سنی تقدم با ۳۷ کرسی و 
ائتلاف دولة القانون با ۳۳ کرسی، حزب دموکرات کردستان 
عراق با ۳۱ کرسی، ائتلاف کردستان و ائتلاف الفتح به رهبری 

هادی العامری با ۱۷ کرسی در رتبه های بعدی قرار گرفتند.

 در جدیدترین توئیت

مقتدیصدر:بهاصلاحاتادامهدهید

 امیرمهدی ژوله: 
 هیچ فیلم فضایی را

 ندیده  بودم
بازیگر نقش افلاطون در »روزی روزگاری 
مریخ« درباره  همکاری با پیمان قاسم خانی 
و کاراکترش در این سریال اظهارنظرکرد. 
در  حضورش  درباره  ژوله  امیرمهدی 
سریال »روزی روزگاری مریخ« به سابقه 
آشنایی و همکاری اش با پیمان قاسم خانی 
اشاره و اظهارکرد: »همه  پیشنهادهای 
کاری زندگی ام را پیمان قاسم خانی داده 
است؛ هم در نویسندگی و هم بازیگری. 
حالا بعداز ۱۸ سال رفاقت و همکاری، 
هرکاری را که پیمان بگوید در آن همکاری 
کن، می پذیرم.« او درباره گریم خود در 
سریال »روزی روزگاری مریخ« در نقش 
»افلاطون« گفت: این استایل شبیه جوانان 
دهه ۸۰ آمریکاست. وقتی این لباس ها 
را تنم کردم و گریم شدم خیلی خوشم 
آمد و به نظرم جذاب بود. این نویسنده و 
بازیگر کمدی از چالش های درک فضای 
فانتزی مریخ گفت و بیان کرد: من هیچ 
فیلم مربوط به فضا را ندیده ام، حتی جنگ 
ستارگان یا فیلم های »نولان« را هم که تم 
فضایی دارد را ندیده ام و با این فضا ارتباط 
برقرار نمی کنم و طرفدار فیلم و سریال های 
فضایی نیستم. ژوله گفت: از آنجا که 
آدم تنبلی هستم دوست داشتم خانه ام 
هوشمند باشد و قابلیت خانه های مریخ 
در سریال را داشته باشد. مثلا اینکه خانه 
هوشمند در مریخ، درها را اتوماتیک باز و 
بسته می کند خیلی خوب است چون من 
درهای کمد و اتاق را هیچ وقت نمی بندم. 
وی درباره انتخاب بین زمین ۱۴۰۰ و مریخ 
۱۷۰۰ ، افزود: همه چیز را به زمین ۱۴۰۰ 
ترجیح می دهم چون دیگر همه چیز رو 
به اتمام است؛ اخلاقیات، محیط زیست، 
عشق، انسانیت، رحم و مروت و ...  بازیگر 
نقش »افلاطون« در آخر با اشاره به 
ذائقه مخاطبان در فضای کمدی گفت: 
این سریال یک کار خوب و آبرومند است 
که اگر مخاطبان صبوری کنند و بیشتر 
با فضای آن آشنا شوند، حتما از دیدن 
سریال لذت خواهند برد. »روزی روزگاری 
مریخ« نام مجموعه نمایش خانگی ایرانی 
به کارگردانی پیمان قاسم خانی و محسن 
چگینی است. این سریال در ژانر کمدی 
فانتزی در کره ای دیگر با آدم فضایی ها 
می شود.  ساخته  زمینی  انسان های  و 
نخستین قسمت از آن ۲۰ تیرماه ۱۴۰۱ از 

شبکه نمایش خانگی پخش شد.

  سینماگرانی همچون تورج 
اصلانی، محمدعلی باشه آهنگر، 
علی مصفا و فرحناز منافی ظاهر 
به دنبال گرفتن مجوز برای ساخت 
فیلم هستند. به گزارش ایسنا، 
اخیرا تعدادی درخواست برای 
پروانه ساخت فیلم ثبت شده که 
براساس آن تورج اصلانی قصد 
سپهر  تهیه کنندگی  به  دارد 
»وابل«  به نام  فیلمی  سیفی 
را بسازد. همچنین محمدعلی 
فیلم  برای ساخت  باشه آهنگر 
متروپل«  »سینما  سینمایی 
سیدحامد  تهیه کنندگی  به 
حسینی متقاضی گرفتن مجوز 
است. فرزاد خوشدست که چند 
سال قبل مستند »خط باریک 
قرمز« را ساخته بود، قصد دارد 
فیلم »سپیده و سایر مردان« را 
به تهیه کنندگی غلامرضا موسوی 
بسازد. مسعود بخشی که پیش تر 
فیلم های »یک خانواده محترم« و 
»یلدا« را ساخته، متقاضی گرفتن 
 « سینمایی  فیلم  برای  مجوز 
چهارگاه« به تهیه کنندگی ایرج 
تقی پور است. علی مصفا هم برای 
»رنگ  سینمایی  فیلم  ساخت 
آبی پشت پلکت« به کارگردانی 
علی بهرادمهر درخواست مجوز 
مصطفی  است.  داده  ساخت 
شایسته و رحمان رضایی نیز 
برای ساخت فیلم های »قلهک« 
و »مرضی خانم« به تهیه کنندگی 
و کارگردانی خودشان درخواست 
پروانه ساخت داده اند. فرحناز 
منافی ظاهر هم، برای ساخت فیلم 
کوتاه »معجزه خدا« متقاضی 

گرفتن مجوز شده است.

 محمدرضا علیمردانی: 
هیچوقت در کارم ادعا نداشتم

بازیگر و مجری تلویزیون گفت: من هیچگاه ادعا نداشته 
و ندارم که در همه کارها بهترین هستم، اولویت من رضایت 
مردم و مخاطبان است، اگر هم تلاشی کرده ام در همین رابطه 
بوده است. محمدرضا علیمردانی درباره حضورش در فیلم 
سینمایی »نمور« اظهارداشت: من در ابتدا »داوود بیدل« 
کارگردان فیلم »نمور« را نمی شناختم، پیش از پیشنهاد 
این پروژه در سریال »سودا« به کارگردانی »ایمان یزدی« 
همکاری داشتم، وی در این فیلم مجری طرح بود، از همان 
سریال دوستی بین ما شکل گرفت و آن سریال همکاری 
دلنشینی بود، پس از آن اثر، من از سوی ایمان یزدی برای 
حضور در فیلم سینمایی »نمور« دعوت شدم. علیمردانی 
در همین راستا ادامه داد: بعداز پیشنهاد بازی در این فیلم، 
فیلمنامه را دریافت کردم و اتفاقا داستان و شخصیت »داوود« 
را دوست داشتم، از سویی اعلام کردند که قرار است تا فیلم 
در بندرانزلی ساخته شود، این هم مزید بر علت شد تا من اثر 
را قبول کنم. بازیگر فیلم سینمایی »نمور« درباره همکاری 
با »داوود بیدل« اظهارکرد: بعداز خوانش فیلمنامه نشست 
و گفت وگوهای متعددی با داوود بیدل داشتم، به شخصه 
از نگاه وی به سینما و اخلاق او خوشم آمد و همین شد که 
تا پایان کنار این پروژه بودم. علیمردانی درباره حضورش 
در عرصه های مختلف همچون صداپیشگی، بازیگری و 
اجرا افزود: هرچند شاید حضور در تمامی این بخش ها در 
نگاه اول سخت باشد که هست، اما وقتی شما از حضور در 
کاری و یا فعالیتی لذت می برید آن سختی هم دلچسب 
خواهد شد. وقتی سختی و خستگی از یک کار با رضایت 
از محصول آن رخ می دهد دیگر ناراحت کننده نبوده و 
برای شما لذتبخش خواهد شد که برای من هم همینگونه 
است. علیمردانی در همین رابطه ادامه داد: من در برخورد 
با مخاطبان بازخوردهای متفاوتی می گیرم، برخی می گویند 
به انیمیشن ادامه بده، بعضی صداپشگی هایم را دوست دارند، 
برخی برنامه »چهل تیکه« و نوستالژی را دوست دارند، در 
کل خوشحالم که توانستم در تمامی این زمینه ها با مخاطبان 
ارتباط برقرار کنم. بازیگر فیلم »نمور« اضافه کرد: من هیچگاه 
ادعا نداشته و ندارم که در همه کارها بهترین هستم، اولویت 
من رضایت مردم و مخاطبان است، اگر هم تلاشی کرده ام در 
همین رابطه بوده است. مجری برنامه »چهل تیکه« درباره 
احتمال ساخت فصل دوم این برنامه تلویزیونی افزود: فعلا 
در حال پخش فصل اول »چهل تیکه« هستیم و باید دید در 
ادامه زمان ما را به کدام سمت خواهد برد. علیمردانی درباره 
احتمال موفقیت فیلم سینمایی »نمور« در گیشه خاطرنشان 
کرد: به نظر من هر فیلمی با هر نگاه و شیوه و داستانی در 
دنیا مخاطب خودش را پیدا خواهد کرد. بالاخره هر فیلمی 
می تواند مسیرهای متفاوتی را از لحاظ کیفیت بپیماید؛ اما در 
کل من از کلیت و نتیجه فیلم »نمور« راضی هستم و احساس 

می کنم این فیلم مسیرش را تا انتها به درستی طی می کند.

»رژیم  روسیه  رئیس جمهور 
نئونازی« اوکراین را مقصر تراژدی در 
منطقه دونباس خواند و تصریح کرد 
که همه تلاش های مسکو برای حل 
مسالمت آمیز مشکل با شکست مواجه 
شد. »ولادیمیر پوتین« رئیس جمهور 
روسیه در اظهاراتی درباره عملیات ویژه 
کشورش در اوکراین، مسئولیت تراژدی 
در منطقه دونباس را متوجه »رژیم 
نئونازی« کی یف دانست و تصریح کرد 
که همه تلاش های مسکو برای حل 

مساله به شکل مسالمت آمیز با شکست 
مواجه شد. وی گفت: این تراژدی نتیجه 
اقدامات رژیم نئونازی و ملی گراست 
که در سال ۲۰۱۴ قدرت را در اوکراین 
در دست گرفت و بعد خصومت ها را در 
دونباس آغاز کرد. او دو عملیات نظامی 
بزرگ در دونباس با استفاده از توپخانه، 
هوایی و تجهیزات سنگین و غیره انجام 
داد و این چیزی است که همچنان در 
آنجا اتفاق می افتد. پوتین در ادامه بیان 
کرد که وظیفه روسیه است به »مردم 

دونباس که در مواقعی از سرزمین شان 
شجاعانه و بهتر از یک ارتش حرفه ای 
دفاع کردند«، کمک کند. به گزارش 
»اسپوتنیک«، روسیه عملیات نظامی 
ویژه در اوکراین را به دستور پوتین 
بعد از درخواست کمک دو جمهوری 
دونتسک و لوهانسک در دونباس برای 
دفاع از آ نها در مقابل حملات نیروهای 
مسلح اوکراین آغاز کرد. این حملات با 
درجات مختلف در هشت سال گذشته از 
زمانی که این دو جمهوری استقلال خود 

را اعلام کردند، ادامه داشته است. طبق 
این گزارش، این دو جمهوری هدف از 
اعلام استقلال خود در سال ۲۰۱۴ را 
پاسخ به کودتای غیرقانونی که در کی یف 
رخ داد و در پی آن، سیاستمدارانی با 
ذهنیت ملی گرا روی کار آمدند، اعلام 
کردند. جمهوری دونباس و روس زبانان 
در این جمهوری می ترسیدند که مقامات 
جدید اوکراین حقوق آ نها به ویژه حق 
استفاده و مطالعه زبان انتخابی شان را 

نادیده بگیرند. 

 ولادیمیر پوتین: 

»نئونازیها«مسئولتراژدی»دونباس«هستند

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش

  تداوم تیراندازی های مرزی 
باکو و ایروان

در حالیکه ایروان و باکو از تنش زدایی و حصول 
توافق صحبت می کنند، نقاط مرزی بین ۲ کشور 
هنوز از ثبات برخوردار نیست و طرفین به مواضع 
هم تیراندازی می کنند. به گزارش فارس، در ادامه 
اتهام زنی جمهوری ارمنستان و جمهوری آذربایجان، 
دوطرف به رد ادعای همدیگر پرداختند. به گزارش 
خبرگزاری »پان آرمنیان« وزارت دفاع ارمنستان در 
بیانیه ای اعلام کرد که وزارت دفاع جمهوری آذربایجان 
روز یکشنبه اطلاعات نادرست منتشر کرده است. 
در این بیانیه آمده است که نیروهای ارمنستان به 
مواضع جمهوری آذربایجان مستقر در بخش شرقی 
خط تماس شلیک نکرده اند. وزارت دفاع ارمنستان 
اعلام کرد که وضعیت در مرز از ثبات نسبی برخوردار 
و تحت کنترل کامل نیروهای مسلح این کشور است. 
وزارت دفاع جمهوری آذربایجان گزارش داده بود که 
یگان های نیروهای مسلح ارمنستان شامگاه یکشنبه 
۱۳ شهریور با سلاح های مختلف، مواضع ارتش 
آذربایجان را مورد شلیک قرار دادند و یگان های ارتش 
آذربایجان نیز اقدامات تلافی جویانه انجام دادند. این 
تحرکات نظامی در حالی صورت گرفته که سران دو 
کشور اخیرا طی دیدار در بروکسل از تنش زدایی و 
توافق صحبت کردند. »الهام علی اف« رئیس جمهور 
جمهوری آذربایجان گفت: »در منطقه ما اوضاع به 
سوی صلح در حال پیشروی است. من از بروکسل 
به ایتالیا آمده ام؛ جایی که مذاکرات سه جانبه ای با 
رئیس شورای اروپا و نخست وزیر ارمنستان داشتم و ما 
توافق کردیم که طی یکماه، وزیران خارجه ارمنستان 
و جمهوری آذربایجان، مذاکرات عملی برای توافق 
صلح را آغاز کنند.« علی اف اضافه کرد: »این پیشنهاد 
ما پس از پایان جنگ دوم قره باغ بوده و گفته ایم که ما 
نیازمند صلح هستیم. ما نیازمند توافق صلح بوده و دو 
سال طول کشید که ارمنستان با این موضوع موافقت 
کند.« وی ادامه داد: »من فکر می کنم که طی چند 
ماه می توانیم توافق صلح را نهایی کرده و امضا کنیم. 
فکر می کنم در صورتی که طرف ارمنستانی نیز تمایل 
مشابهی داشته باشد، این موضوعی واقع گرایانه به شمار 
می آید چون ما پنج اصل اساسی را مطرح کرده ایم که 
توافق صلح باید براساس آن باشد و ارمنستان نیز آنها را 
پذیرفته است.« این دو کشور از زمان آتش بس تاکنون 
بارها همدیگر را به نقض آتش بس متهم کرده اند. طبق 
توافق آتش بس نهم نوامبر ۲۰۲۰ )۱۹ آبان ۱۳۹۹( به 
امضای نیکول پاشینیان، الهام علی اف و »ولادیمیر 
پوتین«، رئیس جمهور روسیه جنگ در منطقه قره باغ 
کوهستانی پایان یافت و روسیه به عنوان میانجی این 
توافق نقش آفرینی کرده و حضور نیروهای حافظ صلح 

روس طبق همین توافق است.

کوتــــاه »لیز تراس«، جانشین جانسون شد

به عنوان  انگلیس  امورخارجه  وزیر 
انتخاب  کشور  این  جدید  نخست وزیر 
شد. »لیز تراس« وزیر امورخارجه دولت 
»بوریس جانسون« با دریافت ۸۱ هزار 
رأی هم حزبی هایش به عنوان نخست وزیر 
نوشته  به  شد.  انتخاب  انگلیس  جدید 
روزنامه »گاردین«، با توجه به استعفای 
»جانسون« و برای جلوگیری از برگزاری 
انتخابات سراسری پارلمان، اعضای حزب 
حاکم محافظه کار، در میان خود انتخابات 
برگزار کرده و نخست وزیر جدید را انتخاب 
کردند. در سال ۲۰۱۹ نیز در پی استعفای 
»ترزا می« نخست وزیر پیشین انگلیس، 
بوریس جانسون با رأی مثبت ۹۲ هزار 
نفر از محافظه کاران به عنوان نخست وزیر 
انتخاب شد. گاردین نوشت: »لیز تراس با 
دریافت ۵۷.۴ درصد آرای هم حزبی هایش، 
در میان چهار نخست وزیری که به این شیوه 

انتخاب شده اند، کمترین رأی را کسب 
کرده و تنها نخست وزیری است که با کمتر 
از ۶۰ درصد آرای محافظه کاران به این 
مقام می رسد.« پس از به راه افتادن موج 
استعفای وزرا و مقامات ارشد دولت انگلیس، 

بوریس جانسون بعداز مقاومت فراوان و 
عبور از بحران ها و رسوایی های متعدد 
نهایتا کناره گیری از مقامش را اعلام کرد. 
پس از حدود دو ماه رقابت درون حزبی در 
انگلیس برای انتخاب نخست وزیر این کشور، 

»ریشی سوناک« وزیر سابق خزانه داری 
و تراس، وزیر امورخارجه انگلیس به دور 
نهایی راه پیدا کرده اند. سوناک که در این 
انتخابات درون حزبی کمی بیش از ۶۰ هزار 
رأی کسب کرده )۴۲.۶ درصد( از جمله 
اولین وزرایی بود که در اعتراض به عملکرد 
جانسون از مقام خود کناره گیری کرد و در 
سمت مقابل، لیز تراس از حامیان جانسون 
محسوب می شود. لیز تراس در طول تصدی 
وزارت امورخارجه انگلیس از جمله اولین 
بود که خواستار  سیاست مداران غربی 
»شکست روسیه« در جنگ اوکراین شد. 
وزیر امورخارجه سابق و نخست وزیر فعلی 
انگلیس مواضع تندی نیز علیه جمهوری 
اسلامی ایران دارد. او وعده داده با توجه به 
بحران عمیق انرژی ناشی از جنگ اوکراین، 
امسال با سردشدن هوا در انگلیس، قبوض 

انرژی برای شهروندان صادر نخواهد شد.

 احمد مسعود: 

 پیشنهاد طالبان 
برای پذیرش وزارت را رد کردم

رهبر جبهه پنجشیر در مصاحبه ای با یک رسانه هندی 
فاش کرد که وزیر امورخارجه طالبان در جلسه ای که در 
ایران برگزار شده، به وی پیشنهاد پذیرش پست وزارت 
را داده اما وی این پیشنهاد را رد کرده است. به گزارش 
فارس، »احمد مسعود«، در گفت وگوی با رسانه هندی 
ایندین اکسپرس به سوالاتی در خصوص وضعیت فعلی 
افغانستان پاسخ داد. وی بیان کرد: »طی یکسال گذشته 
ما شاهد عقب گرد در بسیاری از حوزه ها از جمله حقوق 
زنان، اقتصاد و سیاست بودیم و افغانستان باردیگر منزوی 
شده است.« رهبر جبهه پنجشیر افزود: تنها برای عدالت 
و آزادی در حال نبرد هستیم و تا زمانی که افغانستان را 
نجات دهیم این مبارزه ادامه خواهد داشت. مسعود ضمن 
استقبال از ترور ایمن الظواهری، سرکرده شبکه القاعده، 
مدعی شد: »با توجه به اطلاعاتی که داریم، طالبان و 
القاعده با یکدیگر رابطه داشته و طی یکسال گذشته 
فعالیت گروه های تروریستی در افغانستان افزایش یافته 
است.« وی با بیان اینکه جبهه پنجشیر در مراحل اولیه 
خود است، اظهارداشت: »هیچ کشوری تاکنون از این 
جبهه حمایت نکرده و ما در حال حاضر در چند ولایت 
از جمله هرات، تخار، بغلان، قندوز و بدخشان در حال 
مبارزه هستیم.« مسعود ادامه داد: »در حال حاضر 
تاکتیک جنگی مانند همانند احمد شاه مسعود بر جنگ 
چریکی متمرکز شده و تا کنون طالبان نیز در حمله 
به مواضع ما موفقیتی کسب نکرده است.« وی با بیان 
اینکه با کشورهای مختلفی برای کمک وارد گفت وگو 
شده، تصریح کرد: با دولت هند نیز پس از تحولات اخیر 
گفت وگو کردم. احمد مسعود درباره سوالی در خصوص 
امرا... صالح نیز گفت: وی در حال حاضر با جبهه پنجشیر 
بوده و بر آزادی کشور تأکید دارد. وی افزود: ما آمادگی 
دریافت کمک از هر کشوری را داریم و در حال حاضر 
هم به اندازه کافی سرباز و هم متخصص داریم و تنها 
مشکل تدارکات است که در این حوزه نیازمند کمک 
هستیم.  احمد مسعود در ادامه از برخی جزئیات ملاقات 
با »امیرخان متقی«، وزیر خارجه طالبان، در سالجاری 
در خاک ایران، پرده برداشت و فاش کرد که در جریان 
این دیدار، متقی به وی پیشنهاد دریافت وزارت در دولت 
طالبان را داده است. وی گفت: به متقی در آن جلسه اعلام 
کردم که من به دنبال منافع شخصی نبوده و تنها برای 
آزادی مردم در حال مبارزه هستم. رهبر جبهه پنجشیر 
ادامه داد: در آن جلسه به وزیر خارجه طالبان گفتم در 
حال حاضر بهترین زمان برای تشکیل دولت مشروع در 
افغانستان پس از ۲۰ سال به وجود آمده است و بهتر است 
دولت موقتی در افغانستان تشکیل شود و اگر خواست 
مردم ادامه حکومت طالبان باشد، در آن صورت من نیز 

آن خواهم پذیرفت. 


